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 سرپرست معاونت محیط زیست دریایی و 
تالاب های سازمان حفاظت محیط زیست 
تاکید کرد: اگر تالاب هامون خشک شود 
مشکلات آن فقط دامن ایران را نخواهد 
گرفت بلکه کشور افغانستان را نیز درگیر 
خواهد کرد؛ از این رو تالاب هامون برای 
پویا بودن نیاز به دیپلماســی آب دارد. 
مجتبی ذوالجودی در نشست خبری به 
مناسبت روز جهانی تالاب ها که به صورت 
آنلاین برگزار شــد، افزود: هامون برای 
زنده ماندن به دیپلماســی آب نیاز دارد 
چون با ســد کمال خان توسط افغان ها 
موجب شــد تا حقابه هامون به ســمت 
ایران دچار چالش شود، متاسفانه به دلیل 
مسائل داخلی در افغانستان این مسئله 
به خوبی مدیریت نمی شود، اما سازمان 
محیط زیست برای وزارت نیرو و وزارت 
خارجه نامه زده و درخواســت کرده تا 

موضوع را پیگیری کنند.
وی تاکیــد کرد: این موضــوع به عنوان 
یکی از مهم ترین کارها دنبال می شــود 
و وزارت امور خارجه قول داده اســت تا 
مسئله را پیگیری کند، در واقع در نهایت 
افغانستان باید قانع شود که این مسئله نه 
فقط برای ایران بلکه برای خود افغانستان 
نیز مشکل ساز خواهد شد چون معضل 
خشک شدن هامون فقط دامن ایران را 
نمی گیرد بلکه ریزگردهای آن افغانستان 

را هم تحت تأثیر قرار خواهد داد.
سرپرست معاونت محیط زیست دریایی و 
تالاب های سازمان حفاظت محیط زیست 
تصریح کرد: سازمان محیط زیست این 
کار را با جدیت دنبــال می کند و علاوه 
بر این، از مراجــع بین المللی هم کمک 
خواهیم گرفت تا درک بهتری از اهمیت 
این موضوع حاصل شود که امیدواریم در 

آینده نزدیک به نتایج خوبی برسیم.
 تأمین حقابه تالاب ها وظیفه 

وزارت نیرو است
وی گفت: تأمین حقابه تالاب ها وظیفه 
وزارت نیرو است و سازمان محیط زیست 

هم در چارچوب مسائل اداری و قانونی بر 
اجرای آن نظارت دارد، بر اســاس قانون 
سازمان حفاظت محیط زیست نیاز آبی 
تالاب ها را تعیین کرده و وزارت نیرو هم 
مکلف به تأمین آن است تا شاهد احیای 

تالاب های کشور باشیم.
وی اظهار داشت: با توجه به خشکسالی ها 
و شرایط کم آبی کشور، وزارت نیرو برای 
تأمین حقابه تالاب ها باید اغنا شود چون 
آن ها هم مشکلات خودشان را در تأمین 
آب مورد نیاز دارند، اما ســازمان محیط 
زیســت بر تأمین حقابه ها اصرار دارد و 
به نحو جدی و درســتی هم موضوع را 
پیگیری خواهیــم کرد. در این راســتا 
نشســت با گروه های مختلف در وزارت 
نیرو جزو برنامه های ســازمان است تا با 
همفکری به راهی درست در این مسیر 

برسیم که در حال انجام است.
وی تاکیــد کــرد: تالاب ها و بــه طور 

کلی محیط زیســت حق الناســی است 
که بایــد آن را حفظ و به نســل آینده 
برســانیم از این رو موضوع را با جدیت 
دنبال می کنیم و خوشــبختانه در این 
راه حمایــت رئیس جمهــوری، معاون 
اول رئیس جمهوری و ریاســت سازمان 
محیط زیست را هم داریم که امیدواریم 

به نتیجه خوبی برسیم.
سرپرست معاونت محیط زیست دریایی 
و تالاب های ســازمان حفاظت محیط 
زیست اظهار داشت: البته وزارت نیرو در 
این زمینه مسائلی را مطرح می کند که 
باید مورد توجه قرار گیرد از این رو در این 
نشست ها تلاش می کنیم تا موارد مطرح 

شده به بهترین نحو برطرف شود.
 برگزاری مراسم روز جهانی 
تالاب هــا در کنــار تالاب 

بختگان
وی گفــت: روز دوم فوریــه برابــر ۱۳ 

بهمن ماه روز جهانی تالاب هاســت، این 
روز به مناسبت انعقاد کنوانسیون تالاب ها 
در رامسر نامگذاری شــده که به عنوان 
یک معاهده بین المللی در ســال ۱۹۷۱ 
با حضور ۱۸ کشور به تصویب رسیده بود 
و از آن زمان تاکنــون در این روز با هدف 
آگاهی بخشی و افزایش مشارکت عمومی 
در تمام ســطوح برای تقویــت و احیای 

تالاب ها مراسمی برگزار می شود.
وی افزود: در ایران این مراســم هر سال 
در کنار یک تالاب برگزار می شــود که 
امسال تصمیم بر این شد که این مراسم 
روز پنجشــنبه آخر هفته در کنار تالاب 

بختگان در استان فارس برگزار شود.
 شــرایط تالاب جازموریان 

خوب است
ذوالجــودی گفت: بارش هــا را تالاب ها 
و حوضه هــای آبــی تحت تأثیــر قرار 
می دهنــد، در بارندگی هــای اخیر نیز 

تعدادی از تالاب های کشور از جمله تالاب 
جازموریان آبگیری شدند و مشکلاتش تا 
حدی برطرف شد، با توجه به پیش بینی 
سازمان هواشناسی مبنی بر بارندگی های 
نرمــال و بیــش از نرمال در زمســتان 
امیدواریــم موجب تغذیــه منابع آبی و 

آبگیری تالاب ها شود.
وی اظهار داشــت: اکنون شرایط برخی 
تالاب ها کــه بر اثــر بارندگی های اخیر 
آبگیری شــده اند مناســب اســت که 
امیدواریم این مسئله اســتمرار داشته 
باشد تا شاهد کم شــدن بخش زیادی از 
مشــکلات تالاب ها و کاهش ریزگردها 

باشیم.
 کاهش ۵۶ درصدی آب دجله 

از عراق به تالاب هورالعظیم
سرپرست معاونت محیط زیست دریایی و 
تالاب های سازمان حفاظت محیط زیست 
همچنین درباره تالاب هورالعظیم گفت: 
آب تالاب هورالعظیم هم از داخل و هم از 
خارج یعنی ترکیه و عراق تغذیه می شود 
چون حقابه این تــالاب باید از رود دجله 

تأمین شود.
وی افــزود: وزارت نیرو تــا حد بضاعت 
خود حقابه هورالعظیم را از کرخه تأمین 
می کند اما با سد ایلیسو که ترکیه بر روی 
دجله احداث کرده است در تأمین حقابه 
این تالاب مشــکلات زیادی ایجاد شده 
اســت به طوری که با احداث این ســد 
حدود ۵۶ درصــد از ورود آب از عراق به 
این تالاب جلوگیری شــده است، چون 
آب این رودخانه باید از عراق وارد تالاب 
شود که این ســد مانع ورود آب به عراق 
 و در نهایت به ایــران و تالاب هورالعظیم 

شده است.
وی تاکید کرد: به نظر می رسد این روند 
می تواند خطرساز باشــد و بر این اساس 
وزارت امــور خارجه در حــال پیگیری 
موضوع است، قطعاً تأثیر پروژه گاپ )سد 
ایلیسو( در کشــور ترکیه بر تالاب های 
بین النهرین تأثیر زیادی خواهد گذاشت 
که با توجه بــه اهمیت موضوع با جدیت 

پیگیر موضوع هستیم.

فواید لوبیا سبز که بهتر است بدانید؛

 سبز و خوشمزه برای 
زندگی سالم

پریسا جمدی / گروه ترجمه 
news@ naslefarda.net 

از لوبیا سبز در غذاهای مختلفی می توان استفاده 
کرد. به هر روشــی که از لوبیا سبز استفاده کنید، 
بازهم خواص زیادی خواهد داشت. لوبیا سبز منبع 
خوبی از انواع ویتامین ها و فیبر اســت. لوبیا سبز 
زمانی برداشت می شود که هنوز در غلاف قرار دارد 
و به بلوغ نرسیده است. در این مطلب، با خواص لوبیا 

سبز بیشتر آشنا می شویم.
مبارزه با سرطان

یکی از خواص لوبیا سبز مبارزه با سرطان 
است. لوبیا ســبز سرشــار از کلروفیل است. این 
ویژگی می تواند تأثیر آمین های هتروســیکلیک 
را که هنگام کباب کردن گوشت در دمای بالا آزاد 
می شوند خنثی کند. بنابراین، افرادی که غذاهای 
کبابی دوست دارند بهتر اســت همراه با کبابشان 
مقداری لوبیا سبز میل کنند تا اثرات منفی این مواد 

سرطان زا کاهش یابد.
باروری و بارداری

مطالعات نشــان داده اند که میان باروری 
زنان و مقدار آهن مصرفی شان ارتباط وجود دارد. 
براساس اعلام مدرسه پزشکی هاروارد، برای زنان 
در ســن فرزندآوری مصرف آهنِ بیشتر از منابع 
گیاهی، مانند اسفناج، لوبیا، کدو حلوایی و لوبیا سبز، 
می تواند در باروری شان مؤثر باشد. مصرف غذاهای 
 ،C سرشار از آهن همراه با غذاهای سرشار از ویتامین
مانند گوجه فرنگی، فلفل دلمه ای و میوه های خانواده 
بری، می تواند جذب آهن را افزایش دهد. مصرف 
مقدار کافی اسید فولیک در دوران بارداری می تواند 
از نوزاد در برابر بروز نقص لوله عصبی محافظت کند.

کاهش خطر افسردگی
مصرف مقدار کافی فولات در روز می تواند 
خطر افسردگی را کاهش دهد. مصرف کافی فولات 
می تواند از تجمع هموسیســتئین اضافی در بدن 
جلوگیری کند. وجود هموسیستئین زیاد در بدن 
رســیدن خون و ســایر مواد مغذی به مغز را مانع 
می شود و در تولید هورمون های سروتونین، دوپامین 
و نوراپی نفرین اختلال ایجاد می کند. این هورمون ها 
در تنظیم حالت خُلقی، خواب و کنترل اشتها مؤثر 

هستند.
سلامت استخوان

مصــرف کــم ویتامیــن K خطــر بروز 
شکستگی های استخوان را افزایش می دهد. مصرف 
کافی ویتامین K موجب بهبود سلامت استخوان و 
تولید پروتئین های ســازنده ماتریکس استخوان، 
افزایش جذب کلســیم و کاهش دفع آن از طریق 
ادرار می شود. یک فنجان لوبیا سبز محتوی ۱۴٫۴ 
میکروگرم ویتامین K است. این مقدار تقریباً معادل 
۲۰٪ نیاز روزانه بدن به این ویتامین است. همچنین 
یک فنجان لوبیا سبز می تواند ۴٪ از کلسیم موردنیاز 

بدنتان را تأمین کند.
کمک کردن به کنترل وزن

یک فنجان لوبیا سبز درحدود ۲۸ کالری 
انرژی دارد. این مقدار لوبیا سبز تقریباً چربی ندارد 
و قند کمی دارد. بنابراین، اگر به اندازه دور کمرتان 

اهمیت می دهید، نباید لوبیا سبز را فراموش کنید.
سلامت قلب

لوبیا سبز کلســترول ندارد. بااینکه بدن 
برای رشد سلولی مناســب به مقداری کلسترول 
نیاز دارد، ولی مقدار زیاد آن برای بدن مضر است. 
مصرف زیاد کلسترول می تواند موجب تجمع چربی 
در سرخرگ ها شود. این امر جریان خون به قلب و 
مغز را کاهش می دهد و خطر بروز ســکته مغزی و 
حمله قلبی را افزایش می دهد. یک فنجان لوبیا سبز 
خام حدود ۲٫۷ گرم فیبر دارد.  لوبیا سبز پخته شده 
)بخارپز( ۴ گرم فیبر دارد. بخشی از این فیبر محلول 
است. فیبر محلول به کاهش کلسترول بد )LDL( و 
کلسترول مجموع کمک می کند. همچنین فیبر 
محلول می تواند با کاهش فشــار خــون و کاهش 
التهابات به سلامت قلب کمک کند. توصیه می شود 
برای حفظ ســلامت قلب، روزانه کمتر از ۱۵۰۰ 
میلی گرم ســدیم مصرف کنید. لوبیا سبز به طور 

طبیعی سدیم کمی دارد.
لوبیا سبز فودمپ )FODMAP( بسیار 

پایینی دارد
فودمپ ها انواعی از کربوهیدرات های هضم نشدنی 
هستند که باکتری های موجود در دستگاه گوارش 
مصرف می کنند و موجب ایجاد گاز، شــکم درد، 
اسهال و یبوست می شــوند. مصرف غذاهایی که 
فودمپ زیاد دارند می تواند مشکلات گوارشی مانند 
سندروم روده تحریک پذیر و بازگشت یا رفلاکس 
اســید معده را تشــدید کند. مصرف غذاهایی که 
فودمپ کمی دارند می تواند تأثیری چشمگیر در 
بهبود مشکلات گوارشی داشته باشد. بنابراین، لوبیا 
سبز غذایی با فودمپ پایین است که بسیاری از افراد 
دچار مشکلات گوارشی مزمن می توانند از مصرف 

آن لذت ببرند.
یکی از خواص لوبیا ســبز دارا بودن 

پروتئین است
بدن برای سلامت استخوان ها، سلامت مو، اندام ها 
و عضلات به پروتئین نیاز دارد.  همچنین پروتئین 
برای حفظ سلامت سیستم ایمنی ضروری است. 
پروتئین های گیاهی پروتئین های کاملی نیستند. 
یعنی آن ها حداقل فاقد یک نوع از اسیدهای آمینه 
ضروری بدن هستند. پروتئین های گیاهی را باید در 
روز همراه با پروتئین های دیگر مصرف کرد تا بدن 
بتواند به ترکیب کاملی از پروتئین ها برســد. یک 

فنجان لوبیا سبز خام حدود دو گرم پروتئین دارد.
https://www.medicalnewstoday.com :منبع
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عضو کمیسیون بهداشت و درمان  
مجلس شورای اسلامی:

 سیاست »شل کن، سفت کن«
را ادامه دهیم؟

نسل فردا / گروه پارلمانی 
news@ naslefarda.net 

یک عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
شــورای اســلامی گفت: قطعاً کمیســیون 
بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی به 
قضیه حضور دانش آموزان بر سر کلاس های 
درس ورود خواهد کــرد و موظف خواهد بود 
سیاســت های عادلانه ای در حــوزه آموزش 
و پرورش برای دانش آموزان و دانشــجویان 

اتخاذ کند.
محمدعلی محســنی بندپی درباره آغاز موج 
ششم پاندمی کرونا در کشور و تمهیداتی که 
در برابر سویه جدید امیکرون باید اتخاذ شود، 
گفت: هنوز دنیا به یک تصمیــم واحد برای 
ریشه کن شدن ویروس کرونا نرسیده است و هر 
دفعه سویه های مختلفی از این بیماری را شاهد 
هستیم اما همچنان سیاست های ما در مقابل 

این ویروس، سیاست انفعالی است.
این عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس 
شــورای اســلامی تاکید کرد: بارها گفته ام 
ویــروس کرونا جلو می آید، ما عقب نشــینی 
می کنیم. ویروس عقب می رود ما جلو می رویم 
و از یک سیاست منطقی، علمی و مدبرانه در 

مقابل کرونا برخوردار نیستیم.
وی یادآور شــد: پس از پیک پنجم، شرایط 
خوبی در کشور ایجاد شد اما متاسفانه بدون 
اینکه اطمینان حاصل کنیــم ویروس کرونا 
کاملًا از بین رفته است پروتکل های بهداشتی 
را به رغم اینکه واکسیناسیون خوبی داشتیم 
به درســتی رعایت نکردیــم و پروتکل های 
پیشــگیرانه را کنــار گذاشــتیم. مــا نباید 

محدودیت ها را به طور کامل برمی داشتیم.
محسنی بندپی با اشــاره به نامه وزیر کشور 
به وزرای علوم، بهداشــت و آموزش و پرورش 
و همچنین رئیس دانشــگاه آزاد گفت: وزیر 
محترم کشور نامه ای زدند مبنی بر اینکه کلیه 
کلاس های درس و امتحانات حضوری باشد 
که منطقی به نظر نمی آمد. همان زمان اعلام 
کردم بسیار زود است همه محدودیت ها را یک 
جا برداریم. وی با بیان این که پیشــرفت های 
خوبی در آموزش مجازی فراهم شــده است، 
عنوان کرد: درست است که در بحث آموزش 
مجازی و امتحان دچار نقص و نواقصی بوده ایم، 
اما به جای اینکه به آن ۱۰ الی ۲۰ درصد نقص 
و نواقص پرداخته شــود و بدون توجه به آن 
همه هزینه هایی که برای زیرساخت ها فراهم 
کردیم به یک باره کلاس ها را حضوری اعلام 
می کنند در صورتی که باید از آنچه که ایجاد 
کرده ایم اســتفاده بهینه می کردیم. نماینده 
مردم نوشهر و چالوس خاطرنشان کرد: برنامه 
شاد برنامه ای است که بسیار برایش هزینه شده 
است، پشــتش خانواده ها، آموزش و پرورش 
و خیرین ایستاده اند، در زمانی که خانواده ها 
توانایی خرید تبلت نداشتند، خیرین تبلت های 
زیادی را تهیه کردند و در اختیار دانش آموزان 
گذاشــتند، در ایــن راه هزینه های هنگفتی 
خرج شده است اما با برگزاری حضوری همه 
کلاس ها و برداشتن همه محدودیت ها باعث 
شــد همه این هزینه ها دور ریخته شود و ما 
دوباره بازگردیم به همان سیاست های قبلی 

که داشته ایم.
وی اظهار داشت: تقریباً همه شهرهای کشور 
آبی بودند اما مشاهده می کنیم به سمت زرد 
رفتند. تعداد شــهرهای قهوه ای بیشتر شده 
است و به تنها شهر قرمز ما که اردکان بود امروز 

شهرهای قرمز دیگری اضافه شده است.
محسنی بندپی درباره اینکه به گفته خانواده ها 
سامانه شاد قطع شده اســت تا دانش آموزان 
به صورت حضــوری در کلاس هــای درس 
حاضر شوند و حتی از خانواده ها در این مورد 
تعهد گرفته شده اســت که هیچ مسئولیتی 
متوجه مدرسه نخواهد بود، گفت: این بسیار 
مسخره است؛ این عمل واقعاً منطقی نیست. 
ما سیاست گذاران و مدیران باید یک وضعیت 
پایه دار برای آموزش فرزندان اتخاذ کنیم و این 

موضوع را جلو ببریم.
نماینده مردم نوشــهر و چالوس تاکید کرد: 
مجریان آموزش و پرورش و دانشــگاه ها باید 
سیاست شــان را به گونه ای اتخــاذ کنند که 
پاســخگوی دوره های مختلف باشند. شاید 
آمدیم و ســویه دیگر پیدا شــد، آیــا ما باید 
سیاست های شــل کن و ســفت کن را ادامه 
دهیم؟ وقتش نرســیده یــک روش منطقی 

پیش بگیریم؟

گفتوگو

درغوغایقرمزیِششمورسالتما!
دکتر مصطفی جلالی فخر

متخصص بیماری های داخلی

بیماران دچار علائم مشکوک به کرونا در چند روز گذشته، به وضوح 
افزایش یافته انــد. حتی در برخی بیمارســتان های مرجع، خبر از 
اشــغال دوباره تخت های ویژه توسط بیماران کروناست. رنگ های 
زرد و نارنجی به نقشه کشور بازگشته و ترس قرمز هم بیخ گوش مان 

است. خبر تازه این که یک شهر استان یزد، قرمز شد. از طرفی به نظر 
می رسد شیوع آنفلوآنزا نیز در حد قابل اعتنایی است و تشابه علائم 
و میزان قابل توجه منفی کاذب در تست های پی سی آر، تشخیص 
قطعی را دشوار کرده و اصلًا ضرورتی بر تست کرونا به محض بروز 
علایم مشکوک نیست.همچنان ردپای کرونای دلتا نیز در کشور قابل 
شناسایی است اما سویه غالب، امُیکرون است. البته ضرورتی برای 
رسیدن به قطعیت تفکیک از آنفلوآنزا، در شکل فعلی کرونا وجود 
ندارد. چون درمان علامتیِ تقریباً مشــابهی دارند و قرنطینه هم به 

حدود یک هفته کاهش یافته است.

خوشبختانه واکسیناسیون گســترده و احتمال جهش های رو به 
افول کووید، این امیدواری را تقویت کرده که کرونای فعلی خفیف 
باشد و تاکنون نیز چنین  بوده، مگر در کسانی که واکسن نزده اند یا 
بیماری های همزمان دارند.  تا امــروز، به ندرت کار به درگیری ریه 
و رمدسیویر رسیده است. اما میزان ســرایت پذیری بالایی هم در 
خانواده و هم در جامعه دارد و به احتمال زیــاد بار مراکز درمانی را 
سنگین خواهد کرد.تصور نکنیم که واکسن زدن، حتی سه نوبت به 
معنای عدم قطعیِ ابتلاست و تأثیر اصلی واکسن در کاهش موارد 
بستری و مرگ و میر است. پس همچنان باید پروتکل ها را درست 

و دقیق رعایت کنیم. شــایع ترین علامت های امُیکرون، آبریزش 
بینی، سردرد، خستگی، عطســه و گلودرد است. سرفه های مداوم، 
گرفتگی صِدا و تب و لرز، علائم بعدی هستند که شیوع کمتری دارند.
به کمک واکســن بعید می دانم دچار پیک های مخوف قبلی شویم 
اما رنج و خانه نشینی چند روز گســترده محتمل است. بازگشایی 
مدارس و دانشگاه ها خطای مســلمی بود و هست که به گسترش 
امُیکرون کمک خواهد کرد. تکمیل واکسیناسیون، به شرط نداشتن 
علائم مشکوک، ضرورت مهمی است و همه با هم کمک کنیم که از 

این موج تازه با عوارض کمتری عبور کنیم.

قوه مقننهقوه قضائیه

میزان: معاون اول قوه قضائیه گفت: برخورد جدی و قاطع با فســاد منافاتی با رعایت حقوق متهمان ندارد، 
بلکه اقتضای عدالت آن است که هر دو توأم انجام شود. حجت الاسلام و المسلمین محمد مصدق در شورای 
مشورتی-نظارتی مجتمع اقتصادی ضمن تأکید بر برخورد قاطع و فوری با فساد اقتصادی افزود: بسیاری از 
پرونده های مهم در مجتمع اقتصادی با تلاش، هماهنگی و همکاری مقام قضایی و ضابطان خاص و عام به 
نتیجه می رسد و در طول دوره فعالیت مجتمع، ضابطان عموماً با حسن نیت و رعایت قانون به وظایف خود 
عمل کرده اند اما در مجتمع اقتصادی حتی یک مورد رفتار خلاف قانون چه از سوی مقام قضایی و چه از سوی 
ضابطان توجیه ندارد و باید ساز و کار نظارتی مناسبی برای پیشگیری از هرگونه رفتار خلاف قانون اندیشیده 

شود و در عین حال با قاطعیت و سرعت مناسب به پرونده های اقتصادی رسیدگی شود.
در این نشست، علی القاصی مهر رئیس کل دادگستری استان تهران در گزارشی درباره آخرین وضعیت مجتمع 
اقتصادی گفت: پنج قاضی به شعب ویژه رسیدگی به اخلال در نظام اقتصادی افزوده شده و اکنون این شعب 
تکمیل شده اند و با برنامه ریزی انجام شده، قضات شعب کیفری دو و شعب کیفری یک بلاتصدی مجتمع به 

زودی معرفی می شوند.
رئیس کل دادگســتری اســتان تهران تصریح کرد: نظارت قانونی بر تحقیقات ضابطان و دادســرا موضوع 
مهمی است و سرعت در رسیدگی و جلوگیری از اطاله دادرسی باید به طور جدی دنبال شود و به سرپرست 
مجتمع مأموریت داده شده است که همه پرونده های جاری را بررسی و علت اطاله را گزارش کنند. ذبیح اله 
خداییان رئیس سازمان بازرسی کل کشور نیز در این جلسه اظهار داشت: برخورد قاطع با مفاسد اقتصادی 
جزو منویات مقام معظم رهبری و برنامه اصلی قوه قضائیه است اما این برخورد نباید با تضییع حقوق متهمان 
توأم باشد. وی افزود: مبارزه جدی و قاطع با مفاســد نیازمند برنامه و رویه مدون برای هماهنگی و آموزش 
 ضابطان متخصص است و این امر با نظارت دســتگاه قضایی، قابل تحقق بوده و قانون هم این امر را تجویز 

کرده است.

فارس: رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس از بی توجهی وزیر جهاد کشاورزی نسبت به پاکسازی شبکه های 
فساد در سازمان شیلات انتقاد کرد و گفت: در این سازمان با فرماندهی افراد محدود با تخلفات عمده مواجهیم که 
صیدترال نمونه کوچکی از آن بود. سمیه رفیعی رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس شورای اسلامی درباره 
انتظاراتش از وزیر جهاد کشاورزی سخن گفت و با تاکید بر اینکه سازمان شیلات، یکی از محل های فساد در دولت 

است، از وزیر جهاد کشاورزی خواست این سازمان را پاکسازی کند. 
وی در ادامه ابراز داشت: با مدیران شیلاتی که بانیان وضع موجود هستند آنقدر برخوردی صورت نگرفته که در 
کمال وقاحت پرورش تیلاپیا را به استاندار هرمزگان پیشــنهاد می دهند تا زمینه سازی غلطی را برای مدیریت 
کشور داشته باشند. در حالی که به محض ورود این گونه به آب های کشور، تمام گونه های ماهی مان از بین خواهند 
رفت. رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس شورای اسلامی گفت: انتظار جدی و صریح نمایندگان مجلس از 
وزیر جهاد این است که هرچه سریع تر نه تنها نسبت به تغییر نفر اول سازمان اقدام کند، بلکه نسبت به برهم زدن 
رویه ها و شبکه های فساد در سازمان شیلات نیز اقدام سریع و عاجل داشته باشد. وی با تاکید براینکه هر یک روز 
ماندن این افراد بر سرکار به مثابه ضرر و زیان برای کل کشور اســت و باعث مشاوره های غلط با شکل دلسوزانه 
درباره پرورش تیلاپیا می شود، خواستار ورود وزیر جهاد برای جلوگیری از این اقدامات غیراصولی شد. رفیعی اظهار 
داشت: تعدادی از مدیران شیلات تخلفات عمده و زیادی دارند اما همچنان بر سرکار و در حال سیاست گذاری و 
اجرای سیاست هایشان هستند، در حالی که نظارت بر اجرا هم با خودشان است و کسی سر از کار این ها در نمی آورد. 
رئیس کمیسیون محیط زیست مجلس درباره اثرات منفی مشاوره های غلط برخی مدیران شیلاتی به نمایندگان 
توضیح داد: تعداد زیادی از نمایندگان دغدغه مند اشتغال، با مشاوره های غلط مدیران شیلات برای پرورش تیلاپیا 
اقدام کردند در حالی که عمق فاجعه زیســت محیطی آن را نمی دانند. وی ادامه داد: شیلاتی ها وقیحانه سازمان 
محیط زیست را برای پرورش تیلاپیا به مناظره دعوت می کنند و عدم برخورد با این شبکه فساد در سازمان شیلات 

موضوعاتی را پیش آورده که ما به شدت با آن مخالفیم.

معاون اول قوه قضائیه:
حتی یک رفتار خلاف قانون از سوی مقام قضایی یا ضابطان توجیه ندارد

رئیس فراکسیون محیط زیست مجلس مطرح کرد:
مجوز صید ترال نمونه کوچکی از شبکه فساد در سازمان شیلات

عکسخبر

سومین همایش ملی تاریخ شفاهی دفاع مقدس با حضور مقامات لشکری و کشوری در کتابخانه ملی تهران 
برگزار شد.

آرشیده شاهنگی/ خبرگزاری مهر

نشست خبری عبدالرسول پورعباس رئیس سازمان سنجش آموزش کشور با حضور اصحاب رسانه در سالن 
اجتماعات سازمان سنجش آموزش کشور برگزار شد.
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